
Budapest Főváros XV. kerület Rákospalota,  
Pestújhely, Újpalota Önkormányzat Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Jogi Bizottsága 
Ülés száma: PJB 107-22//2011. 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

készült a bizottság 2011. október 12-én 
16.30 órakor kezdődő  

rendkívüli üléséről 
 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal (1153 Bp. Bocskai u. 1-3.)  C. épület,  

Kossuth terem 
 
Jelen van:   4 fő  (dr. Balázs Zoltán, Báder György, dr. Pintér Gábor, Huszárné Nagy Mária) 
   
 
Meghívottak:  Vizér Klára alpolgármester 
    Helmajer Lászlóné irodavezető (OMIS I.) 
               Dr. Paor Emőke irodavezető (JETI) 
    Dr. Trinn Miklós jogtanácsos (JETI) 
               Kovácsné Márkus Éva irodavezető (Szociális és Egészségügyi I.) 
               Aradi Gizella irodavezető (Pénzügyi I.) 
               Kőrösy Róbert a Hubay Jenő Zeneiskola igazgatója 
 
 
   Dr. Balázs Zoltán: Üdvözli a jelenlévőket. Javasolja a „Befektetési 
tanácsadó igénybevétele az Önkormányzat átmenetileg szabad pénzeszközeinek kezelésére” 
című, sürgősséggel érkezett előterjesztést 1. napirendi pontként megtárgyalni.  Amennyiben a 
napirenddel kapcsolatban észrevétel nincs, szavazást kér az elfogadásáról.  
 
PJB 544/2011. (X. 12.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság elfogadja az előterjesztett napirendi pontokat és azok tárgyalási 
sorrendjét.  
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
 
E l f o g a d o t t  n a p  i r e n d 
 

1. Előterjesztés befektetési tanácsadó igénybevételére az Önkormányzat átmenetileg 
szabad pénzeszközeinek kezelésére (Ikt.sz: 106-312/2011. sz. testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Aradi Gizella irodavezető 

 
2. Előterjesztés az Egyesített Szociális Intézmény működésének és gazdálkodásának 

felülvizsgálatára  (Ikt.sz: 106-311/2011. sz. testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó : Helmajer Lászlóné irodavezető 
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3. Előterjesztés a Hubay Jenő Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Pedagógiai 

Szakkönyvtár az EU ERFA HUSK/1101 (Magyarország-Szlovákia Határon 
Átnyúló Együttműködési Program 2007-2013) számú pályázaton való 
részvételéről (Ikt.sz: 106-310/ 2011. sz. testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó : Helmajer Lászlóné irodavezető 

 
4. Egyebek 
 

***** 
 

1. Előterjesztés befektetési tanácsadó igénybevételére az Önkormányzat átmenetileg 
szabad pénzeszközeinek kezelésére (Ikt.sz: 106-312/2011. sz. testületi anyag) 

 
 
   Dr. Balázs Zoltán: Kéri irodavezető asszonyt, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
 
   Aradi Gizella: A kötvénykibocsátással kapcsolatban merült fel az 
igény, hogy a szabad pénzeszközök biztonságos menedzselésével szakértőt kellene megbízni. 
A képviselő-testület döntése alapján 2011. október 5-én sor került a 8 millió euró összértékű 
kötvény kibocsátására. Abban kell jó döntést hozni, hogy ezt az összeget a felhasználásig 
megfelelően kezeljék. Az előterjesztés a polgármester felhatalmazásáról szól, hogy a 
megfelelő tanácsadó kiválasztására megkezdhesse a tárgyalásokat.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Kérdések következnek.  
 
   Báder György: Milyen határidőre történik a megbízás? 
 
   Aradi Gizella: Jelenleg csak a tárgyalások elkezdéséről döntenek, arra 
ad a testület felhatalmazást a polgármesternek. 
 
   Dr. Pintér Gábor: Miért kell testületi felhatalmazás ahhoz, hogy a 
polgármester tárgyalásokat kezdeményezzen, ajánlatokat kérjen be? Ezt felhatalmazás nélkül 
is megteheti.  
 
   Aradi Gizella: Amikor a döntésről szóló előterjesztés elkészül, a 
képviselők tájékoztatást kapnak a tárgyalásokról is.  
 
   Dr. Pintér Gábor: Az előterjesztésből nem derül ki, hogy mik az 
ajánlati feltételek, milyen paraméterek alapján lehet az ajánlatokat felmérni. 
 
   Aradi Gizella: Az 1. számú határozati javaslat arról szól, hogy a 
polgármester dolgoztassa ki az előzetes befektetési stratégiát.  
 
   Dr. Pintér Gábor: Érti a választ, de nem ért egyet az anyag 
tárgyalásával. Ha a testület nem fogadja el az előterjesztést, akkor a polgármester nem 
dolgozhatja ki az előzetes befektetési stratégiát?  
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   Aradi Gizella: A Pénzügyi Iroda dolgozza ki a kockázatvállalást, a 
hozamelvárásokat, a befektetés tervezett idejét, illetve a gazdasági számítások elvégzésével a 
vállalható költségeket.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Megállapítja, hogy több észrevétel nincs, a vitát 
lezárja. Ismerteti a határozati javaslatot, szavazást kér.  
 
PJB 545/2011. (X. 12.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a képviselő-testület 
részére a befektetési tanácsadó igénybevétele az Önkormányzat átmenetileg szabad 
pénzeszközeinek kezelésére című előterjesztést, és az abban szereplő határozati javaslatokat.  
Felelős   : László Tamás polgármester 
Határidő: 2011. október 12.  
(Szavazati arány:  4 igen szavazat, egyhangú) 
 
 

2. Előterjesztés az Egyesített Szociális Intézmény működésének és gazdálkodásának 
felülvizsgálatára  (Ikt.sz: 106-311/2011. sz. testületi anyag) 

 
 
   Dr. Balázs Zoltán: Kéri irodavezető asszonyt, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
 
   Kovácsné Márkus Éva: A képviselő-testület döntött arról, hogy az 
Egyesített Szociális Intézmény működésének és gazdálkodásának átfogó felülvizsgálatát 
külső szakértő bevonásával elvégezteti. Jelen előterjesztésben kérik a szerződés teljesítési 
határidejének módosítását. A Szociális, Családvédelmi és Tulajdonosi Bizottság megtárgyalta 
az előterjesztést, és javasolta, hogy a teljesítésigazolás 4. és 6. pontjában a határidő december 
15. legyen. Javasolta még a bizottság, hogy a megbízási szerződés 2. pontjában c) a 
„felülvizsgálat” helyett „értékelés” kifejezés szerepeljen, mivel a hatósági ellenőrzések 
jegyzőkönyveit nem lehet felülvizsgálni. Kéri az előterjesztés elfogadásának támogatását.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Megállapítja, hogy kérdés, észrevétel nincs, az 
előterjesztés szerinti határozati javaslatról kér szavazást.  
 
PJB 546/2011. (X. 12.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a képviselő-testület 
részére az Egyesített Szociális Intézmény működésének és gazdálkodásának felülvizsgálata c. 
előterjesztést, és az abban szereplő határozati javaslatokat.  
Felelős   : László Tamás polgármester 
Határidő: 2011. október 12.  
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
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3. Előterjesztés a Hubay Jenő alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Pedagógiai 

Szakkönyvtár az EU ERFA HUSK/1101 (Magyarország-Szlovákia Határon 
Átnyúló Együttműködési Program 2007-2013) számú pályázaton való 
részvételéről  (Ikt.sz: 106-310/ 2011. sz. testületi anyag) 

 
 
   Dr. Balázs Zoltán: Kéri irodavezető asszonyt, tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
 
   Helmajer Lászlóné: A Zeneiskola szeretne a Magyarország-Szlovákia 
Határon Átnyúló Együttműködési Program 2007-2013. program keretében kiírt EU ERFA 
HUSK/1101 számú pályázaton részt venni. A pályázat keretében szeretne egy nagy értékű 
koncertzongorát is megvásárolni. A pályázat utófinanszírozott, 85 %-a az EU által, 10 %-a a 
magyar állam által támogatott, és 5 % önrész szükséges. Az önrészhez 7,1 ezer eurót kér az 
iskola a tartalék pályázati keret terhére. A további 142 ezer eurót a 2012-es költségvetésben 
kellene biztosítani a pályázat előfinanszírozására.  
 
   Vizér Klára: A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport 
Bizottság tegnapi ülésén elhangzott, hogy a Zeneiskola három dologra pályázna, 
számítástechnikai infrastruktúra fejlesztésére, a határon átnyúló kulturális kapcsolatok 
szélesítésére és egy koncert zongora beszerzésére. Az önrészre most kellene kötelezettséget 
vállalni, és a 2012. évi költségvetésben kellene biztosítani, a 7,1 ezer és a 142 ezer eurót. A 
pályázat elbírálásáról a döntés májusra várható, ezt követően kerülne sor a szerződéskötésre. 
A pályázati feltételek között szerepel, hogy a programban vállaltakat öt évig fenn kell tartani, 
ami további költségeket generál. A bizottsági ülésen feltételeket fogalmaztak meg arra az 
esetre, ha a képviselő-testület támogatja a pályázatot. Ezek a feltételek véleménye szerint 
kompromisszumkészséget jelentenek. Ezekre a javaslatokra érkezett törvényességi észrevétel, 
ami most került kiosztásra.  
 
   Dr. Paor Emőke: A törvényességi észrevétel 2. pontját visszavonja. 
 
   Kőrösy Róbert: A bizottsági határozatban szerepel, hogy az iskola 
vállaljon garanciát a 142 ezer forint euró visszafizetésére. Garanciát nem tudnak vállalni, de 
az előfinanszírozásra biztosított összeget a VÁTI a támogatási szerződés megkötését követően 
visszafizeti. Amennyiben a VÁTI a pályázat elbírálásakor megváltoztatja a finanszírozási 
feltételeket, akkor nem írják alá a támogatási szerződést. Elhangzott a bizottsági ülésen az is, 
hogy lízingeljék a zongorát. Ez azért nem jó megoldás, mert ebben az esetben elvesztik a 
kedvezményeket, és akkor a zongora 146 ezer euróba kerülne. Az éves bérleti díjakból 
befolyó összegből nem tudnák finanszírozni a közel havi 400 ezer forintos lízingdíjat. Egy 
zongora megvásárlása kifejezetten üzleti vállalkozás. Ha a kerületnek lesz egy zongorája, 
annak bevezetése a piacra legalább egy évet vesz igénybe. A pályázat nem csak a zongoráról 
szól. Hosszú távú programot dolgoznak ki az oktatásra, az ahhoz kötőtő eszközökre. Ez a 
pályázat a Közép-magyarországi régiónak lehetővé teszi a határon átnyúló kapcsolatok 
kialakítását úgy, hogy még eszközökre is lehet pályázni. Az eredeti pályázati összeg 200 
millió forint volt, ebből szabadítanak most fel 50 millió forintot. A hangszer beszerzése 
lényegesen megnövelné a Hubay Jenő Zeneiskola bevételi lehetőségeit. A fenntartó 2013-ban 
kapná vissza a 142 ezer eurót, ami segítség lehet az éves költségvetés megtervezésénél.  
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A pályázat befogadását követően a VÁTI tájékoztatást küld, hogy milyen eszközöket hajlandó 
befogadni. Az előzetes tárgyalások során azt mondták, hogy amennyiben jó a pályázat, akkor 
a koncertzongorát is befogadják, és kifizetik.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Kérdések következnek.  
 
   Dr. Pintér Gábor: Az önrészhez szükséges 7,1 ezer eurót a 
kötvénykibocsátásból biztosítanák?  
 
   Aradi Gizella: Erre most nem tud válaszolni, a forrás 
meghatározásához testületi döntés szükséges.  
 
   Kőrösy Róbert: A pályázatról várhatóan jövő év február, márciusában 
döntenek. Most csak azt kell igazolni, hogy a fenntartó biztosítja a 2011. évi költségvetésben 
a szükséges önrészt, azt át kell utalni az iskola részére. Ha nem nyernek a pályázaton, az 
önrészre átutalt összeg visszakerül az önkormányzathoz.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Ez az összeg csak a zongorára kell? 
 
   Kőrösy Róbert: A 146 ezer euró a koncertzongora listaára, 
kedvezményesen 27 millió forintért vehetnék meg a hangszert. Lízingelés esetén nem áll fenn 
a kedvezmény. Ez az összeg nem szerepel a pályázatban, mert ténylegesen nem lehetne 
hangszerre pályázni. A pályázat elfogadásához megfelelő programot kell felmutatni. 
 
   Dr. Balázs Zoltán: A vállalt projektet 5 éven át fenn kell tartani. Mi 
történik olyan eszköz esetén, ahol az értékcsökkenés meghaladja a projektzárás+5 év 
időtartamot?  Nem mindegy, hogy a zongora értékcsökkenése hogyan számolhat el.  
 
   Kőrösy Róbert: Az amortizációs számítások szerint  6, legfeljebb 7 év 
alatt lesz 0 a hangszer könyv szerinti értéke.  
 
   Vizér Klára: Miért érdekelt az önkormányzat ebben az üzletben? Nem 
gondolja, hogy jelenleg 14 millió forintért versenyzongorát kellene venni. Jelenleg azt sem 
lehet tudni, hogy a jövőben mi lesz az iskola sorsa, ki lesz a fenntartója. Arra sem lehet 
garanciát látni, hogy 2013-ban a VÁTI-tól visszakapja az önkormányzat az előfinanszírozásra 
kifizetett összeget.  
 
   Dr. Pintér Gábor: Minden európai uniós pályázatnál fennáll annak a 
veszélye, hogy gond lehet a visszafizetésnél. Nem lehet tudni, hogy melyik számlát fogadják 
be, és melyiket nem, illetve csak részben. Ezt a kockázatot vállalni kell, különben egyáltalán 
nem lehetne pályázatokon indulni. A 7,1 ezer euró rendelkezésre áll a költségvetésben, a 142 
ezer eurót a 2012. évi költségvetésben kell biztosítani.  
 
   Kőrösy Róbert: Az, hogy a Zeneiskola a jövőben milyen fenntartás alá 
kerül, függ a jelenlegi fenntartótól is. Az öt évre szóló kötelezettségvállalással nem gondolja, 
hogy átvennék az iskola fenntartását. Amennyiben az önkormányzat nem támogatja, hogy 
zongorát vásároljon a Zeneiskola, akkor nem kell benyújtani a pályázatot. Ebben az esetben 
csak ő veszíti el az eddig befektetett pénzt és fáradságot.  
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A 2007-2013 közötti időszakra Magyarország 8 milliárd euró pályázati pénzt kapott, aminek a 
70 %-a még az NFÜ számláján van. Az elszámolóknak az az érdekük, hogy kiosszák a 
támogatási pénzeket, mert a következő öt éves időszakban attól is függ, hogy az ország 
milyen összegű támogatást kap. Ha nem használják fel a keretet, a jövőben kevesebbet 
kaphatnak.  
 
   Vizér Klára: A pályázás során mérlegelni kell, hogy vállalják-e az 
azzal járó rizikót. Javasolja, hogy a bizottság fogalmazza meg, hogy program öt éves 
fenntartásához nem adnak támogatást. Amennyiben valamelyik programelem megbukik, a 
visszafizetésre vállaljon garanciát az iskola.  
 
   Dr. Pintér Gábor: Jogilag nincs lehetőség arra, hogy az iskolától 
kérjenek garanciát. Az önkormányzat a fenntartó, az iskola úgy tud kötelezettséget vállalni, ha 
az önkormányzat vállalja a garanciát.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Milyen bevétellel rendelkezik az iskola a stúdió és 
a nagyterem bérbeadásából? 
 
   Kőrösy Róbert: Éves szinten 3-400 ezer forint a bevétel. Amennyiben 
megvásárolják a zongorát, a bevétel mindenképpen emelkedni fog.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Az iskolától nem lehet garanciát kérni, de a 
polgármester, mint munkáltató kérhet garanciavállalást az igazgatótól a program öt éves 
fenntarthatóságához.  
 
   Kőrösy Róbert: Az öt éves fenntarthatóságot csak beruházások esetén 
vizsgálják.  
 
   Helmajer Lászlóné: A KKES Bizottság határozatát javasolja úgy 
módosítani, hogy a képviselő-testület a támogatási szerződés aláírása előtt tárgyaljon ismét a 
pályázat támogatásáról.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Megállapítja, hogy több észrevétel nincs, a vitát 
lezárja. Ismerteti a kiegészítő határozati javaslatot. Először az előterjesztés szerinti, majd a 
kiegészítő határozati javaslatról kér szavazást.  
 
 
PJB 547/2011. (X. 12.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság javasolja a képviselő-testület részére, hogy biztosítson 7,1 ezer 
euro önrészt a Hubay Jenő Zeneiskola EU EFRA HUSK/1101 számú pályázatához a 
Felhalmozási jellegű címzett tartalék pályázati kerete terhére. 
Kérje fel a polgármestert, hogy a 2012. évi eredeti költségvetésbe tervezzen be 142 ezer eurót 
az EU EFRA HUSK/1101 számú pályázat előfinanszírozására. 
Felelős   : László Tamás polgármester 
Határidő: 2011. október 12. 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
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PJB 548/2011. (X. 12.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság javasolja a képviselő-testület részére, kérje fel a polgármestert, 
hogy az EU EFRA HUSK/1101 számú pályázat pozitív elbírálását követően, az NFÜ által 
megküldött Támogatási Szerződést, valamint projekt öt éves fenntarthatóságához kapcsolódó 
költségszámításokat terjessze a képviselő-testület elé.  
Felelős   : László Tamás polgármester 
Határidő: a pályázat elbírálását követő képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
   Dr. Balázs Zoltán: Bejelenti, hogy a bizottság soron következő ülése 
október 20-án, csütörtökön lesz. Megköszöni a részvételt, az ülést bezárja.  
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 
 

Lukács Lászlóné 
bizottsági titkár 

Dr. Balázs Zoltán 
elnök 

 


